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Kære Inger Schroll-Fleischer,
 
Jeg skal hermed kvittere for modtagelse af din henvendelse. Som oplyst i forbindelse med
fremsendelse af kvittering for din aktindsigt af den 6. december 2022 ligger ansvaret for den
omtalte task force hos Indenrigs- og Sundhedsministeriet, og henvendelser vedr. task forcen skal
derfor rettes dertil.  
 
Venlig hilsen / Best regards
 
Hanne Vibjerg
___________________
Chefkonsulent / Senior Adviser
T (dir.) +45 7222 7808
E-mail: havi@sst.dk  
 
Sundhedsstyrelsen / Danish Health Authority
Forebyggelse og Ulighed – Health Promotion and Inequality
T +45 7222 7400
sst@sst.dk 
 

 
 
Læs her om hvordan Sundhedsstyrelsen
behandler personoplysninger.
 
Twitter  •  LinkedIn  •  Facebook • sst.dk
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Sendt: 20. april 2023 19:38
Til: Sundhedsstyrelsen Institutionspostkasse <SST@SST.DK>
Emne: Henvendelse om det illegale nikotinmarked
 
Til Sundhedsstyrelsen
 
Se venligst vedhæftede henvendelse fra Nikotinbranchen.
 
Med venlig hilsen

Inger Schroll-Fleischer
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       April 2023 

 

Til Sundhedsstyrelsen 

 

Nikotinbranchen retter som branche henvendelse til jer som myndighed, da vi er meget 

bekymrede over den store andel af mindreårige, der bruger nikotinprodukter. Ifølge den 

seneste §RØG-undersøgelse er det hele 30,4% af de 15-17-årige, der bruger et nikotin- eller 

tobaksprodukt, og over halvdelen (18,2%) dækker over røgfrie nikotinprodukter som f.eks. 

de illegale puff bars.  

Det er ikke acceptabelt, at børn og unge under 18 bruger nikotinprodukter. Det har vi som 

branche et medansvar for at gøre noget ved, men vi kan ikke gøre det alene.  

Nikotinbranchen har konkrete forslag til initiativer og planer om en øget indsats blandt 

foreningens medlemmer, der skal reducere brugen af nikotin hos personer under 18 år.  

De kan fungere bedst og mest effektivt i et bredt samarbejde med lovgivere, myndigheder 

og organisationer. Vi vil gerne fremlægge vores tanker om øget indsats og bud på konkrete 

initiativer for jer. 

 

Vi ligger inde med stor viden om dette marked, som medlemsvirksomhederne bruger 

mange ressourcer på at monitorere og bekæmpe. Her har medlemmerne bl.a.: 

• Medvirket til at lukke ned for over 700 online-forhandlere i 2022 

• Identificeret de største online distributører af ulovlige nikotinprodukter 

• Anmeldt ulovlige fysiske forhandlere til myndighederne 

 

Ovenstående agter vi i branchen at fortsætte med, og vi planlægger derudover øvrige 

initiativer, som vi gerne vil dele med jer. Vi anmoder derfor igen om at kunne deltage i den 

nedsatte taskforce om puff bars, så Nikotinbranchens medlemmer kan bidrage med den 

værdifulde viden, de ligger inde med, og derved bidrage til øge kontrollen med og 

håndhævelsen rettet mod det sorte marked for nikotin. 

 

Med venlig hilsen  

Inger Schroll-Fleischer 

Direktør 
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